
 

REFERAT	  
af	  FUP-‐ledermøde,	  Ph.d.-‐skolen,	  Det	  Humanistiske	  Fakultet,	  SDU	  
	  
Deltagere:	  	   	   Carl	  Bache	  

Jeanet	  Dal	  
	   	   Anne	  Gerdes	  
	   	   Martin	  Lund	  
	   	   Cindie	  Aaen	  Maagaard	   	   	  

Nils	  Arne	  Sørensen	  
	   	   Anne-‐Marie	  Søndergaard	  Christensen	  
	   	   Anders	  Engberg-‐Pedersen	  
	  
Dato:	  	   31.	  august	  2021	  
	  
	  
	  
	  
Punkt	  1:	  Meddelelser	  og	  nye	  tiltag	  i	  ph.d.-‐skolen	  
	  
Skolelederen	  orienterede	  om	  følgende:	  
	  
a)	  Gitta	  Stærmose	  forlader	  sin	  stilling	  ved	  fakultetet,	  og	  dermed	  ph.d.-‐udvalget,	  ved	  udgangen	  af	  
september	  måned.	  Der	  er	  afskedsreception	  4.	  oktober	  i	  regi	  af	  fakultetet.	  
	  
b)	  Den	  internationale	  evaluering	  af	  ph.d.-‐skolen	  er	  blevet	  forsinket	  ad	  flere	  omgange,	  seneste	  pga.	  
corona-‐situationen.	  Ph.d.-‐skolelederen	  har	  –	  i	  lyset	  af	  den	  dramatiske	  neddimensionering	  af	  ph.d.-‐
bestanden	  –	  foreslået	  dekanen	  at	  evalueringen	  erstattes	  af	  en	  temadag	  om	  ph.d.-‐uddannelsens	  
fremtid	  på	  fakultetet,	  gerne	  med	  deltagelse	  af	  formanden	  og	  medlemmerne	  af	  det	  påtænkte	  
evalueringsudvalg.	  
	  
c)	  Ph.d.-‐skolelederen	  orienterede	  om	  håndteringen	  af	  de	  problemer	  som	  corona	  har	  medført	  for	  
de	  ph.d.-‐studerende,	  navnlig	  i	  forbindelse	  med	  indsamling	  af	  empiri,	  afholdelse	  af	  miljøskift	  og	  
deltagelse	  i	  kurser.	  
	  
d)	  Ph.d.-‐skolelederen	  forudså	  en	  kraftig	  stigning	  i	  de	  ph.d.-‐studerendes	  formidlingsforpligtelse	  idet	  
ledelsens	  udspil	  til	  ny	  lokalaftale	  indebærer	  fuld	  udnyttelse	  af	  det	  halve	  årsværk,	  herunder	  en	  
mindst	  50%	  stigning	  i	  egentlig	  undervisning.	  Der	  var	  enighed	  om	  at	  dette	  bl.a.	  kunne	  medføre	  
forsinkelser,	  større	  mistrivsel	  blandt	  de	  studerende	  og	  en	  udtynding	  af	  kvaliteten	  i	  afhandlingerne.	  
	  
e)	  Ph.d.-‐skolelederen	  informerede	  om	  det	  nye	  tillæg	  til	  bekendtgørelsen	  vedr.	  vejledning	  og	  
bedømmelsesarbejde	  i	  forbindelse	  med	  afhandlinger	  fra	  studerende	  ansat	  ved	  en	  erhvervsrettet	  
videregående	  uddannelsesinstitution.	  
	  

	  



 

Punkt	  2:	  Økonomi	  
	  
Martin	  Lund	  uddelte	  en	  oversigt	  over	  det	  hidtidige	  forbrug	  i	  skolen	  og	  programmerne.	  Ph.d.-‐
skolelederen	  opfordrede	  til	  relevant	  faglig	  anvendelse	  af	  de	  resterende	  midler,	  og	  Martin	  Lund	  
udtrykte	  villighed	  til	  at	  hjælpe	  programlederne	  med	  at	  monitorere	  forbruget.	  
	  
	  
Punkt	  3:	  Kursusplaner	  for	  efteråret	  2021	  
	  
Programlederne	  fremlagde	  planerne	  for	  kurser	  og	  aktiviteter.	  Efter	  en	  kort	  drøftelse	  blev	  planerne	  
indstillet	  til	  ph.d.-‐udvalgets	  godkendelse.	  
	  
	  
Punkt	  4:	  Eventuelt	  
	  
Intet	  særligt.	  
	  
	  

Carl	  Bache	  

Ph.d.-‐skoleleder	  


